
NEWS RELEASE

For Immediate Release
2006OTP0040-000227
March 20, 2006

Minister of State for Intergovernmental Relations

B.C. CELEBRATES FRENCH LANGUAGE

VICTORIA – Today the provincial government and British Columbia’s francophone community celebrated the importance of the French language in the province with the proclamation of la Journée de la Francophonie (Francophone Day) at a reception in the parliament buildings in Victoria.

“You don’t have to speak French to appreciate the unique contribution francophones make to the diversity of our province,” said John van Dongen, Minister of State for Intergovernmental Relations. “Today is an opportunity for all of us to celebrate the achievements of francophones throughout our history and acknowledge the important place that the French language continues to hold in our society.”

This year marks the fifth year that British Columbia has set aside March 20 as a special day in recognition of Canada’s two official languages. On March 20, 1970, a treaty was signed in Niger creating the francophone nations’ first intergovernmental organization, the Agence de coopération culturelle et technique. Since 1988, March 20 is the date chosen to celebrate the International Day of the Francophonie, or the Journée Internationale de la Francophonie.

“I am delighted that the provincial government is proclaiming March 20, 2006 as Journée de la Francophonie,” said Michelle Rakotonaivo, president of the B.C. Francophone Federation. “It means a great deal to the members of the B.C. francophone community who are proud to call B.C. home.”

“Francophone education and French-as-a-second-language instruction are essential parts of our public education system,” said Education Minister Shirley Bond. “The francophone community – including the school community and its students – help contribute to this province’s wonderful cultural heritage.”

There are approximately 275,000 people who speak French in British Columbia, and approximately 63,000 for whom French is their first language.

-30-

-more-

LA COLOMBIE-BRITANNIQUE CÉLÈBRE LA LANGUE FRANÇAISE

VICTORIA – Aujourd’hui, le gouvernement de la Colombie-Britannique et la communauté franco-colombienne ont célébré l’importance de la langue française dans notre province en proclamant la Journée de la Francophonie lors d’une réception tenue aux édifices de l’Assemblée législative à Victoria.

« Il n’est pas nécessaire de savoir parler français pour apprécier la contribution unique qu’apportent les francophones à la diversité de notre province », a déclaré l’honorable John van Dongen, ministre d’État des Relations intergouvernementales. « Cette célébration offre une belle occasion pour nous tous de commémorer les réalisations des francophones qui parsèment notre histoire et de reconnaître la place importante qu’occupe toujours la langue française dans notre société. »

C’est la cinquième année que la Colombie-Britannique choisit le 20 mars comme journée spéciale de reconnaissance des deux langues officielles du Canada. C’est aussi le 20 mars 1970 que fut signé, au Niger, le traité créant la première organisation intergouvernementale regroupant les pays francophones, soit l’Agence de coopération culturelle et technique. Enfin, c’est depuis 1988 qu’on célèbre la Journée internationale de la Francophonie le 20 mars.

« Je suis ravie que le gouvernement provincial proclame le 20 mars 2006 Journée de la Francophonie », a déclaré M^{me} Michelle Rakotonaivo, présidente de la Fédération des francophones de la Colombie-Britannique. « Cette mesure est très appréciée par les membres de la communauté franco-colombienne, qui sont fiers de vivre en Colombie-Britannique. »

« L’éducation francophone et l’enseignement du français langue seconde constituent des éléments essentiels de notre système d’enseignement public », a dit la ministre de l’Éducation, l’honorable Shirley Bond. « La communauté francophone – y compris la communauté scolaire et les élèves – contribue au merveilleux patrimoine culturel de notre province. »

En Colombie-Britannique, environ 275 000 habitants parlent français; parmi ce nombre, environ 63,000 personnes possèdent le français comme langue maternelle.

Media Amy Mason
contact: Media Relations
 Public Affairs Bureau
 250 213-2888

For more information on government services or to subscribe to the Province’s news feeds using RSS, visit the Province’s website at www.gov.bc.ca.